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Protokół nr 23/20 

 

z posiedzenia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty, które odbyło się 
w dniu 13 października 2020 r. w trybie zdalnym 

 

 

 

Rozpoczęcie posiedzenia 09.00 

Zakończenie posiedzenia 10.10 

 

 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew otworzyła 

i prowadziła posiedzenie, witając wszystkich obecnych. 

W posiedzeniu, które odbyło się w trybie zdalnym, udział wzięli członkowie komisji zgodnie 

z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu. 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że jest niezbędne quorum 

do prowadzenia prawomocnych obrad. Na stan 6 członków Komisji Socjalno-Porządkowej 

i Oświaty obecnych było 5 członków komisji, nieobecny Radny Janusz Łojko (nieobecność 
usprawiedliwiona). Ponadto w posiedzeniu komisji  w trybie zdalnym uczestniczyli Wójt 

Gminy Jerzy Makowski, Zastępca Wójta Gminy Dorota Mazur, Kierownik Referatu 

Finansowego Jolanta Szymańska. 

O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 

materiały, w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew 

poinformowała, że w porządku posiedzenia zaplanowany był wyjazd w teren, w związku 

z tematem Przegląd obiektów oświatowych na terenie gminy, jednak ze względu na sytuację 
związaną z COVID-19 wyjazd w teren został odwołany, w związku z tym Komisja 

przeanalizuje informację dotyczącą powyższego tematu, która została przedłożona na ręce 

Przewodniczącej Komisji w formie papierowej, celem wydania opinii. 

 

AD 1. Zatwierdzenie porządku obrad 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

zaproponowany porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej: 

1. Zatwierdzenie porządku posiedzenia; 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 16 października 

2020r.; 

3. Przegląd obiektów oświatowych na terenie gminy – Opinia komisji na sesję;  
4. Sprawy różne; 

5. Zamknięcie posiedzenia komisji.  

Następnie Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew 

zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do porządku posiedzenia? 

 

Radna Agnieszka Bieniek zabierając głos powiedziała, że chciałaby złożyć wniosek 

o wprowadzenie do porządku posiedzenia punktu dotyczącego odczytania i dyskusji 

nad pismem Wojewody Zachodniopomorskiego, które wpłynęło na skrzynkę email radnych. 

 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

treść wniosku Radnej Agnieszki Bieniek o wprowadzenie do porządku posiedzenia punktu 

dotyczącego odczytania i dyskusji nad pismem Wojewody Zachodniopomorskiego, 
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które wpłynęło na skrzynkę email radnych, a następnie poddała powyższy wniosek 

pod głosowanie.  

 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad wnioskiem Radnej Agnieszki Bieniek 

o wprowadzenie do porządku posiedzenia punktu dotyczącego odczytania i dyskusji 

nad pismem Wojewody Zachodniopomorskiego, które wpłynęło na skrzynkę email radnych, 

stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty 1 głosem „za”, 3 głosami „przeciw” i 1 głosem 

„wstrzymującym się” nie przyjęła wniosku Radnej Agnieszki Bieniek o wprowadzenie 

do porządku posiedzenia punktu dotyczącego odczytania i dyskusji nad pismem Wojewody 

Zachodniopomorskiego.  

 

Następnie Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew 

zapytała, czy są inne uwagi do porządku posiedzenia, wobec braku uwag Przewodnicząca 

komisji poddała pod głosowanie zaproponowany porządek posiedzenia. 

 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie, tj. 5 głosami „za”przyjęła 

zaproponowany porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej: 

1. Zatwierdzenie porządku posiedzenia; 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 16 października 

2020r.; 

3.Przegląd obiektów oświatowych na terenie gminy– Opinia komisji na sesję;  
4. Sprawy różne; 

5. Zamknięcie posiedzenia komisji.  

 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zatwierdzenia porządku posiedzenia stanowi 

załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

AD 2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 

16 października 2020 r. 

- Projekt Uchwały Nr XX/1/20 wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości stanowiącej własność gminy 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

powyższy projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec 

braku głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XX/1/20 w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 

własność gminy. 

 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały 

Nr XX/1/20 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości stanowiącej własność gminy stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie 5 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

Kopia Projektu uchwały Nr XX/1/20 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy stanowi załącznik nr 5 

do niniejszego protokołu. 
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- Projekt Uchwały Nr XX/2/20 w sprawie nadania imion istniejącym pomnikom 

przyrody  

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

powyższy projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec 

braku głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XX/2/20 w sprawie 

nadania imion istniejącym pomnikom przyrody. 

 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały 

Nr XX/2/20 w sprawienadania imion istniejącym pomnikom przyrody stanowi załącznik nr 6 

do niniejszego protokołu. 

 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie 5 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

Kopia Projektu uchwały Nr XX/2/20 w sprawie nadania imion istniejącym pomnikom 

przyrody stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

- Projekt Uchwały Nr XX/3/20 w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 

pielęgnacyjnych pomników przyrody  

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

powyższy projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec 

braku głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XX/3/20 w sprawie 

uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomników przyrody.  

 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały 

Nr XX/3/20 w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomników 

przyrody stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie 5 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

Kopia Projektu uchwały Nr XX/3/20 w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 

pielęgnacyjnych pomników przyrody stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

- Projekt Uchwały Nr XX/4/20 w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Stargard 

Szczeciński Nr XXV/219/13 z dnia 31 stycznia 2013 r. w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Stargard Szczeciński  

 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

powyższy projekt uchwały. 

 

Radny Maciej Lipka zabierając głos, powiedział, że projekt uchwały, który został 

przedłożony dotyczy przystanków, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 

Stargard i które  posadowione są przy drogach gminnych. Kontynuując wypowiedź, Radny 

stwierdził, że w przedłożonym projekcie uchwały prawdopodobnie wkrada się pewien 
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dysonans i teoretyczny bałagan, ponieważ w wykazie pojawia się przystanek przy drodze 

powiatowej w Ulikowie. Następnie Radny powiedział, że na terenie gminy jest dużo 

przystanków, także przy drogach powiatowych i ciągle pojawiają się nowe obiekty, 

szczególnie jeżeli chodzi o miejscowości, które się rozbudowują, a które należy 

skomunikować. Radny zauważył, że na jednej z sesji na początku roku procedowana 

była uchwała na temat lokalizacji przystanku przy drodze powiatowej w miejscowości 

Żarowo. W związku z powyższym Radny zwracając się do Wójta, poprosił o to, aby pochylić 
się nad tematem sporządzenia inwentaryzacji przystanków na terenie gminy Stargard, 

a mianowicie, chodzi o lokalizację przystanków, ponadto gdzie są te, którymi Gmina 

zarządza, za które odpowiada, za które ponosi koszty i ewentualnie ze wskazaniem, tych, 

które Gmina sama w perspektywie ostatniego czasu stawiała. Radny wyjaśnił, że chodzi 

o wykaz przystanków na terenie gminy Stargard, przy jakich drogach się znajdują, kto jest 

ewentualnym zarządcą. Radny powiedział, że taka informacja jest istotna dlatego, że czasem 

pojawiają się dewastacje tych obiektów, czasami przystanki w miejscowościach są w złym 

stanie technicznym, wówczas pojawia się kłopot, kto odpowiada za dany przystanek. Ponadto 

Radny powiedział, że wykaz przystanków jest potrzebny, ponieważ wielokrotnie 

wprowadzane są, przy zmianach budżetu, czy uchwalaniu budżetu, zadania związane 

z postawieniem, naprawami wiat przystankowych i ich utrzymaniem. Radny powiedział, 

również, że dodatkowo, taka informacja z wykazem przystanków na terenie gminy, będzie 

istotna, pod kątem komisji, która ma zająć się kwestią zbadania zorganizowania transportu 

publicznego na terenie gminy, gdyż w opinii Radnego, będzie to dobry materiał 

porównawczy, ile jest faktycznie przystanków, ze wskazaniem ich lokalizacji. 

Następnie Radny podniósł temat przedłużenia linii autobusu MPK, celem dowozu dzieci 

z Lubowa i Żarowa do szkoły w Grzędzicach. W opinii Radnego przedłużenie tej linii, 

pozwoli Gminie na zaoszczędzenie środków na transport dzieci do szkoły, które obecnie 

dowożone są autobusem szkolnym. Kontynuując Radny powiedział, że należy wziąć również 
pod uwagę skomunikowanie odcinka Żarowo-Grzędzice i postawienie tam przystanku, 

także pod kątem inwestycji, która ma powstać w Grzędzicach przy przystanku kolejowym, 

a mianowicie chodzi o budowę parkingu P&R. Radny wyjaśnił, że dużo osób wsiada 

na przystanku kolejowym w Grzędzicach i z całą pewnością przystanek autobusowy, 

który by się znalazł pomiędzy Grzędzicami a Żarowem, byłby istotny dla osób, które tam 

mieszkają i korzystają z przystanku kolejowego. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski w odniesieniu do wypowiedzi Radnego, powiedział, 

że pochyli się nad tym, aby została przygotowana informacja o wszystkich przystankach, 

zarówno przy drogach powiatowych, wojewódzkich, czy krajowych. Wójt zgadzając się 
z wypowiedzią Radnego powiedział, że zasadne jest sporządzenie takiej informacji, 

żeby był obraz wszystkich przystanków zlokalizowanych na terenie gminy Stargard, 

przy wszystkich kategoriach dróg, nie tylko przy drogach gminnych. 

 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec 

wyczerpania głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XX/4/20 

w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Stargard Szczeciński Nr XXV/219/13 z dnia 

31 stycznia 2013 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków 

i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 

lub zarządzającym jest Gmina Stargard Szczeciński. 

 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały 

Nr XX/4/20 w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Stargard Szczeciński Nr XXV/219/13 

z dnia 31 stycznia 2013 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 

oraz warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 
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lub zarządzającym jest Gmina Stargard Szczeciński stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 

protokołu. 

 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie 5 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

Kopia Projektu uchwały Nr XX/4/20 w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Stargard 

Szczeciński Nr XXV/219/13 z dnia 31 stycznia 2013 r. w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Stargard Szczeciński stanowi załącznik 

nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

- Projekt Uchwały Nr XX/5/20 w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, 

klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami   

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

powyższy projekt uchwały. 

 

Wójt Gminy Jerzy Makowski powiedział, że w związku z tym, iż na terenie gminy Stargard 

powstał żłobek, w związku z tym pojawił się projekt uchwały, ponieważ zgodnie z art. 54 

ust.1 ustawy o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3, to Wójt sprawuje nadzór nad żłobkami. 

Ponadto Wójt dodał, że powyższy nadzór sprawowany jest na podstawie planu nadzoru 

przyjętego przez Radę Gminy w drodze uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec 

braku głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XX/5/20 w sprawie 

przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami. 

 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały 

Nr XX/5/20 w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi 

oraz dziennymi opiekunami stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie 5 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

Kopia Projektu uchwały Nr XX/5/20 w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, 

klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 

protokołu. 

 

- Projekt Uchwały Nr XX/6/20 w sprawie zmian budżetu gminy na 2020 r. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

powyższy projekt uchwały. 

 

Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że w czasie dzisiejszego posiedzenia komisji obecna 

jest Kierownik Referatu Finansowego Jolanta Szymańska w zastępstwie za Skarbnik Gminy, 

w związku z tym, Wójt powiedział, aby pytania związane z projektami uchwał Nr XX/6/20 

oraz Nr XX/7/20, kierować do Pani Kierownik, którą Wójt upoważnił do udzielania 

informacji w tym zakresie. Ponadto Wójt poinformował, że do projektu uchwały w sprawie 

zmian budżetu gminy na 2020 r. będzie wnosił na sesji autopoprawkę odnośnie zmiany 

w wydatkach, które będą polegały na zmniejszeniu o 100 tys. zł wydatków zaplanowanych 

na ścieżkę rowerową w ciągu drogi wojewódzkiej nr 106 na odcinku Miasto Stargard 

do Kicka, a także zmniejszenie wydatków w wysokości 100 tys. zł zaplanowanych na budowę 
PSZOK. Kontynuując Wójt wyjaśnił, że te środki w wysokości 200 tys. zł, mają zostać 
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przeznaczone na dokończenie inwestycji drogowej, a mianowicie chodzi o ul. Ogrodową 
w Lipniku, gdzie w chwili obecnej skończony został pierwszy etap tej inwestycji i w tym roku 

Gmina chciałaby dokończyć tę drogę. Wójt dodał, że tych zadań, które mają być zdjęte 

z budżetu nie uda się zrealizować w tym roku, w związku z tym zasadne jest przeznaczenie 

tych środków na dokończenie inwestycji drogowej. 

Radny Maciej Lipka zabierając głos, powiedział, że korzystając z obecności Kierownik 

Referatu Finansowego, poprosił o omówienie zmian w budżecie. 

Kierownik Referatu Finansowego Jolanta Szymańska powiedziała, że w przedłożonym 

projekcie uchwały, zmiany dotyczą głównie zmian w funduszu sołeckim. 

Radny Maciej Lipka powiedział, że w projekcie uchwały dużą pozycją, która ulega zmianie 

jest kwestia przebudowy drogi w Świętem w ramach Funduszu Dróg Samorządowych, 

gdzie okazało się, że koszt inwestycji będzie mniejszy. Radny zapytał, czy w związku z tym 

Gmina, w jakiś sposób zagospodarowała środki, które były zaplanowane na to zadanie? 

Ponadto zapytał, jak ta zmiana wpłynie na WPF? Następnie Radny powiedział, że trzeba 

pochwalić działanie, gdzie udało pozyskać się środki na wiaty edukacyjne przy boisku 

w Rogowie. 

Kierownik Referatu Finansowego Jolanta Szymańska powiedziała, że jeżeli chodzi 

o zmiany w WPF, to jest jedna zmiana, a  mianowicie chodzi o 40 tys. zł z przeznaczeniem 

na rozbudowę oświetlenia, na terenie gminy Stargard. Natomiast, jeżeli chodzi o kierunki 

wydatkowania środków, które zostały zaplanowane na inwestycję drogową w Świętem, 

gdzie inwestycja będzie kosztować mniej, zdaniem Kierownik Referatu Finansowego, 

to Radni decydują o kierunku wydatkowania środków. 

Radna Agnieszka Bieniek odnosząc się do wypowiedzi Wójta na temat autopoprawki 

odnośnie PSZOK-u, poprosiła o wyjaśnienie i rozwinięcie tego tematu. 

Odpowiadając Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że na Sesji wniesie autopoprawkę 
do projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2020 r., żeby środki w łącznej wysokości 

200 tys. zł, zaplanowane na ścieżkę do Grabowa, gdzie to zadanie nie zostało zrealizowane, 

jak również temat budowy PSZOK-u, ze względu na problemy ze wskazaniem lokalizacji, 

przeznaczyć na dokończenie drugiego etapu budowy nawierzchni drogi w Lipniku. Wójt 

wyjaśnił, że niedokończony jest drugi etap drogi w Lipniku, tj. ul. Ogrodowa, w związku 

z tym w opinii Wójta należy dokończyć tę drogę. 
Radna Agnieszka Bieniek powiedziała, że szkoda, iż Wójt nie myśli w ten sam sposób 

o dokończeniu inwestycji drogowej w Grzędzicach, polegającej na dokończeniu chodników. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odnosząc się do wypowiedzi Radnej powiedział, 

że na dokończenie inwestycji w Grzędzicach, planowane jest zabezpieczenie środków 

w budżecie na 2021 rok. 

 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec 

wyczerpania głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XX/6/20 

w sprawie zmian budżetu gminy na 2020 r. 

 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały 

Nr XX/6/20 w sprawie zmian budżetu gminy na 2020 r. stanowi załącznik nr 14 

do niniejszego protokołu. 

 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie 5 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

Kopia Projektu uchwały Nr XX/6/20 w sprawie zmian budżetu gminy na 2020 r. stanowi 

załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
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- Projekt Uchwały Nr XX/7/20 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Stargard na lata 2020-2031  

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

powyższy projekt uchwały. 

 

Radny Maciej Lipka zabierając głos, odniósł się do inwestycji, która ma powstać 
w Grzędzicach, a mianowicie chodzi o budowę w ramach węzła przesiadkowego, parkingu 

P&R. Radny powiedział, że inwestycja przesuwa się w czasie, w związku z tym, zapytał, 

czy wiadomo, kiedy pojawią się tam większe działania inwestycyjne, ponieważ w WPF 

widać, że dopiero w 2023 r. będą realizowane pierwsze środki, a wcześniej była mowa, 

że inwestycja miała się rozpocząć w 2019/2020 roku. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że przesunięcie terminu realizacji inwestycji, 

nie wynika z winy Gminy, czy z uzgodnień Gminy. Wójt powiedział, że z wiedzy, 

jaką posiada w tym temacie wynika, że proces uzgodnień trwa cały czas, jednak termin 

realizacji przesuwa się w czasie, niezależnie od Gminy. Ponadto Wójt dodał, że Gmina 

przygotowała wszelkie niezbędne dokumenty i wykonała wszystkie czynności, które były 

po jej stronie. 

 

Radna Agnieszka Bieniek o godzinie 9.36 za zgodą Przewodniczącej Komisji opuściła 

posiedzenie Komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec 

wyczerpania głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XX/7/20 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard na lata 2020-2031  

 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały 

Nr XX/7/20 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard na lata 

2020-2031 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie 4 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

Kopia Projektu uchwały Nr XX/7/20 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Stargard na lata 2020-2031 stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

 

- Projekt Uchwały Nr XX/8/20 w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańców gminy 

Stargard  

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

powyższy projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec 

braku głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XX/8/20 w sprawie 

rozpatrzenia skargi mieszkańców gminy Stargard. 

 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały 

Nr XX/8/20 w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańców gminy Stargard stanowi załącznik nr 

18 do niniejszego protokołu. 

 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty przy 0 głosach „za”, 0 głosach „przeciw” 

i przy 4 głosach „wstrzymujących się” negatywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.  
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Kopia Projektu uchwały Nr XX/8/20 w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańców gminy 

Stargard stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

 

- Projekt Uchwały Nr XX/9/20 w sprawie skierowania do Prokuratury Rejonowej 

w Stargardzie doniesienia o możliwości popełnienia przestępstwa 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

powyższy projekt uchwały. 

Radny Maciej Lipka wyrażając swoją opinię, powiedział, że były zastępca wójta 

nie dopełnił obowiązku poinformowania o podjętej w ZGDO uchwale, jednak jak wyjaśnił 

Radny, czy konsekwencją poinformowania byłyby skuteczne działania Gminy, blokujące 

realizację tejże uchwały w ZGDO, z pewnością nie, ponieważ Gmina i tak w konsekwencji 

musiałaby ponieść te koszty. Radny powiedział, że nie może zgodzić się z twierdzeniem, 

iż konsekwencją niepoinformowania przez byłego zastępcę wójta o podjętej uchwale 

jest poniesienie kosztów przez Gminę. Kontynuując Radny powiedział, że były zastępca 

wójta powinien poinformować o podjętej uchwale, jednak w opinii Radnego, były zastępca 

wójta poniósł konsekwencje służbowe. Radny powiedział, że w jego ocenie nie zachodzi 

przesłanka do tego, aby zgłaszać do Prokuratury, ponieważ nie było to działanie, 

które wypełnia czyn art. 231§1 Kodeksu Karnego. 

 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec 

wyczerpaniagłosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XX/9/20 

w sprawie skierowania do Prokuratury Rejonowej w Stargardzie doniesienia o możliwości 

popełnienia przestępstwa. 

 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały 

Nr XX/9/20 w sprawie skierowania do Prokuratury Rejonowej w Stargardzie doniesienia 

o możliwości popełnienia przestępstwa stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty przy 0 głosach „za”, 2 głosach „przeciw” 

i 2 głosami „wstrzymującymi się” negatywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

Kopia Projektu uchwały Nr XX/9/20 w sprawie skierowania do Prokuratury Rejonowej 

w Stargardzie doniesienia o możliwości popełnienia przestępstwa stanowi załącznik nr 21 

do niniejszego protokołu. 

 

AD 3. Przegląd obiektów oświatowych na terenie gminy 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew 

powiedziała, że w tym punkcie posiedzenia planowany był wyjazd komisji w teren celem 

przeglądu obiektów oświatowych na terenie gminy, natomiast z uwagi na sytuację związaną 
z COVID-19 nie uda się pojechać w teren, natomiast komisja na podstawie otrzymanej 

informacji musi przedstawić opinię na sesję, w związku z tym Przewodnicząca Komisji 

otworzyła dyskusję na temat powyższej informacji.   

Radny Maciej Lipka zabierając głos, powiedział, że analizując powyższą informację, widać, 
jak wygląda sytuacja, jeżeli chodzi o obiekty szkolne, gdzie obecnie jest problem z dwiema 

szkołami. Radny wyjaśnił, że pierwsza szkoła to Grzędzice, gdzie od lat walczymy, 

aby została rozbudowana, w chwili obecnej postawione zostały kontenery, które okazały się 
dobrym rozwiązaniem, ponieważ jest zadowolenie nauczycieli z tego, że dzieci mogą uczyć 
się w klasach nowych i dobrze wyposażonych. Radny dodał, że konsekwencją postawienia 

kontenerów jest jedynie to, że powierzchnia boiska została ograniczona, ponadto dzieci, 

które korzystają ze świetlicy szkolnej muszą przejść pomiędzy jednym obiektem a drugim. 
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Jednocześnie Radny powiedział, że być może z czasem uda się wykonać łącznik. Radny 

wyrażając swoją opinię stwierdził, że moduły to dobry kierunek, który rozwiązuje bieżące 

problemy inwestycyjne szkół, sal wiejskich, czy punktów przedszkolnych. Kontynuując 

Radny powiedział, że druga kwestia, to szkoła w Strachocinie, gdzie jest obecnie mowa, 

że Gmina składa wnioski i być może uda się pozyskać środki zewnętrzne na budowę samej 

sali gimnastycznej lub całego obiektu. Jednocześnie Radny powiedział, że warto zobaczyć 
szkołę modułową w Grzędzicach, aby rozważyć budowę modułów pod kątem szkoły 

w Strachocinie. Radny w toku wypowiedzi i nawiązaniu do rozważenia budowy kontenerów, 

powiedział, że w chwili obecnej brakuje coraz bardziej miejsca dla najmłodszych dzieci. 

Zdaniem Radnego zarówno Żarowo, jak i Lubowo, potrzebowałyby swojego punktu 

przedszkolnego, w związku z tym, warto byłoby wykorzystać w tym celu zabudowę 
modułową lub pomyśleć o wykorzystaniu istniejących obiektów. Podsumowując Radny 

powiedział, że cieszy fakt, że kontenery na potrzeby szkoły w Grzędzicach powstały 

i funkcjonują. Radny dodał, że warto, aby komisja pojechała do Grzędzic, żeby zobaczyć 
kontenery, np. w sobotę zachowując wszelkie zasady bezpieczeństwa. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew 

powiedziała, że chciała pojechać z komisją w teren, żeby wszyscy zobaczyli m. in. moduły 

w Grzędzicach. Przewodnicząca wyjaśniła, iż na chwilę obecną, w związku z sytuacją 
związaną z koronawirusem, to nie jest dobry czas, żeby chodzić po szkole. Jednocześnie 

Przewodnicząca Komisji przychyliła się do zdania Radnego, że komisja mogłaby pojechać 
do Grzędzic np. po południu, kiedy nie ma dzieci w szkole. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew 

po zapoznaniu się przez Komisję Socjalno-Porządkową i Oświaty z informacją na temat 

Przegląd obiektów oświatowych na terenie gminy poddała ww. informację do zaopiniowania. 

 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad przyjęciem informacji na temat Przegląd 

obiektów oświatowych na terenie gminy stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

 

Informacja na temat Przegląd obiektów oświatowych na terenie gminy stanowi załącznik 

nr 23 do niniejszego protokołu. 

 

AD 4. Sprawy różne 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew otworzyła 

dyskusję w powyższym punkcie posiedzenia. 

 

Radna Aleksandra Kotschendoff zwróciła się z pytaniem do Wójta odnośnie pisma, 

które skierował Sołtys z Trzebiatowa, na temat dołożenia jednego kursu autobusu 

do Trzebiatowa. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiadając, wyjaśnił, że po kolejnej rozmowie 

z przewoźnikiem i wizycie w Trzebiatowie, ustalono,  że pojawi się kurs ze Stargardu 

do Barzkowic, który w drodze powrotnej będzie jechał przez Pęzino i Trzebiatów. 

Wójt powiedział, że jest to dodatkowy kurs, który udało się wynegocjować z przewoźnikiem 

i od 14 października przewoźnik uruchomi ten kurs, który będzie funkcjonował i utrzyma się 
w zależności od ilości mieszkańców, korzystających z tego transportu. 

Radny Maciej Lipka zabierając głos, powiedział, że chciałby poruszyć kilka spraw, 

a mianowicie zapytać na jakim etapie jest sprawa przejścia dla pieszych w Żarowie 

przy posesji 69, oświetlenia tego przejścia, postawienia przystanku, a także wykonania 

zjazdów itd. Radny zapytał, czy w perspektywie ostatniego miesiąca Powiat pod tym kątem 

poczynił jakieś ruchy? Następnie Radny stwierdził, że w jego ocenie dobrze został wykonany 
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odcinek drogi Żarowo-Lubowo, a mianowicie chodzi o poszerzenie drogi. Następnie Radny 

powiedział, że droga za remizą w Żarowie jest w strasznym stanie i wymaga jak najszybszej 

naprawy, ponieważ stwarza zagrożenie, ponadto powiedział, że przycięcia wymagają krzewy, 

które wyrastają na tę drogę. 
Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że jeżeli chodzi o przejście dla pieszych 

i przystanek przy posesji 69 w Żarowie, to jest to zadanie wspólne z Powiatem, które Wójt 

chce zrealizować jak najszybciej. Wójt powiedział, że Gmina do swojego budżetu musi 

wpisać przystanek, jako zadanie do realizacji wspólnie z Powiatem. Następnie dodał, 

że Sołectwo Żarowo złożyło wniosek o postawienie lampy solarnej. Wójt wyjaśnił, że jeżeli 

nie uda się w tym roku zrealizować tego zadania, to Wójt powiedział, że będzie chciał wpisać 
postawienie tego przystanku, do przyszłorocznego budżetu. Kontynuując Wójt odniósł się 
do drogi za remizą w Żarowie i wyjaśnił, że zlecił opracowanie kosztorysu remontu tej drogi 

i chciałby, żeby naprawa tej drogi odbyła się jeszcze w okresie jesiennym w tym roku. 

 

AD 5. Zamknięcie posiedzenia komisji 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej 

i Oświaty Monika Nikołajew podziękowała wszystkim za udział i zamknęła posiedzenie 

komisji. 

 

 

Przewodnicząca Komisji  

Socjalno-Porządkowej i Oświaty 

 

Monika Nikołajew 

 

Protokołowała: 

Sekretarz Gminy Jadwiga Michalska 

 

Protokół sporządziła i odpowiada za treść: 

Aleksandra Przybyszewska 


